
      

Tilläggsutredningar som ledamöterna i nämnden Svenska rum önskar 

Ledamöternas begäran om tilläggsutredningar i anslutning till ärendet angående den eventuella 

nedläggningen av Bemböle förskola och skola. Följande begäran framställdes på nämndens möte 

20.1.2022:  

Eva-Lena Gästrin: 

1. Utlåtande från elevvården - hur fungerar det med skolkurator, skolpsykolog, hälsovårdare 

och speciallärare i praktiken i stora och små skolor?  

2. Barnkonsekvensanalys - utredning över hur en eventuell stängning av Bemböle skola och 

förskola skulle påverka barnens vardag tex skolvägarnas längd, splittrade 

klasser/kompisrelationer och andra möjliga utmaningar i vardagen.  

Janne Peltola: 

1. Vidare användning av Bemböle skolans utrymmen av staden.  

2. Ekonomiska konsekvenser av ändringen i skolstigen för barn. Enligt Liikennekeskus är de 

kommande skolvägarna farliga och behöver taxitransport åt alla barn i Bemböle skolan ifall 

den nerläggs. Också måste vi få numeriska data över hur långa kommer skolstigar vara om 

Bemböle skolan nerläggs.  

3. Hur borde man ändra på elevintagningsområden så att Bemböle skolan har en hållbar nivå 

på nya elever enligt befolkningsprognoser.  

4. Svar till dessa utvecklingsidéer: - Skulle det vara möjligt att använda gymnastiksalen 

tillsammans med förskolan flexibelt? - Kan åk 5-6 flyttas tillbaka till Bemböle? Vad är 

konsekvensanalysen där? - Kan pengar sparas med energirenovering? - Kan slöjd och 

gymnastik organiseras tillsammans med en finsk skola liksom i Rödskog? (Järvenperä och 

Jorvi/Keinumäki finns nära.) - Kan IB-gymnasiet flyttas från Mattby till Lagstad för att 

korrigera bristen i Lagstads elevantal om åk 5-6 flyttas? - Kan förskolan flyttas till 

intilliggande rådgivningshuset?  

5. Skulle det vara möjligt att finna nya tillfälliga utrymmen till Svenska bildningstjänster vars 

hyror är till exempel 30 000 € lägre per månad? 

Tom Norrgrann: 

1. Om Bemböle skola läggs ner, finns det risk att stadsplaneringen hindrar fastigheten från att 

användas för andra ändamål i framtiden? Finns det en risk att underhållningskostnaden för 

fastigheten blir kvar hos Esbo, så att vi bara överför kostnaderna från Svenska 

bildningstjänster till en annan enhet.  

2. Stämmer det att Bemböle skola ligger på en testamenterad tomt eller fastighet som kan 

orsaka moraliska och etiska problem ifall ändamålet av tomten ändras i stadsplaneringen?  

3. En beräkning av hur mycket sparas med nedläggningen av Bemböle skola jämfört med 

nuvarande kostnader från hela Esbos synvinkel (inte endast Svenska bildningstjänster). 

  



 

Mika Helander: 

1. Utredning om hur den nya planeringen av norra- och centrala Esbo kommer att påverka 

prognosen för elevantalet för Bemböle skola. 

2. Vilken procent av de tvåspråkiga familjerna sätter sina barn i svenskspråkiga skolor i Esbo 

och hur är procentsatserna i jämförelse med andra kommuner i huvudstadsregionen? 

3. Hur avser man att höja procentandelen på tvåspråkiga barn som börjar i svenska skolor i 

Esbo? 

4. Hur avser man att trygga hälsosäkerheten med hänsyn till Covid19 -pandemin i de stora 

skolenheterna så att den motsvarar de mindre enheterna? 

5. Önskar få en utredning kring hela svenska skolnätet, med prioriteringar och vägningar av 

hur omstruktureringen av skolnätet och elevupptagningsområden påverkar helheten både 

gällande enhetsstorlekarna och ekonomin. 

Henrik Ramm-Schmidt: 

1. Utredning över hur det skulle påverka Svenska bildningstjänsters ekonomi på kort sikt (1-2 

år) och på längre sikt (5 år) ifall Bemböle skola och förskola inte skulle läggas ned, med 

hänvisning till till exempel de inbesparingar och/eller budgetens inkomst överskott och 

utgifts underskott som Svenska bildningstjänster gjort 2021. Dvs finns det ett kritiskt behov 

att göra denna inbesparing nu, eller tål budgeten denna kostnad. 

 

Ledamöterna önskar tilläggsutredningar före nämndens nästa möte 17.2.2022. 

 


